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Sundheds- og Ældreministeriet 
 

Kære Ellen Trane Nørby 

Tak for jeres henvendelse om brug af antibiotika til mennesker. 
 
Jeg er glad for, at der nu for første gang med handlingsplanen fra juli 2017, er sat nati-
onale mål for at nedbringe brugen af antibiotika til mennesker. Og at de mål, der blev 
sat, netop er målbare og sammenlignelige, så vi nu i fællesskab aktivt kan følge op. 
 
I Region Hovedstaden har vi et stort fokus på hospitalsinfektioner, antibiotikaresistens 
og antibiotikaforbrug. Allerede i 2014 nedsatte vi en taskforce for reduktion af hospi-
talsinfektioner, og siden 2017 har antibiotikaforbruget på regionens hospitaler været et 
politisk vedtaget driftsmål, som vi følger tæt i forretningsudvalget og regionsrådet 
med kvartalsvise afrapporteringer. Vi har her sikret, at det regionale mål stemmer 
overens med det nationale.  
 
Vi er på den ene side i en god udvikling, hvor vores hospitalers indsatser bidrager til 
den generelle reduktion af antibiotikaforbruget, der har været siden 2013. På den an-
den side er det bekymrende at se, at indsatserne modvirkes af en generel stigning i re-
sistensudvikling. I de sidste par år er der set en stigende forekomst af multiresistente 
bakterier i Danmark. Mange af disse er importerede problembakterier, der i sig selv 
leder til øget brug af de kritisk vigtige antibiotika. Den udvikling må vi arbejde imod. 
Vores forventning i Region Hovedstaden er, at det er muligt, med et fortsat fokus på 
vores indsatser, at nå de nationale mål i løbet af de næste 2 år. 
 
For en uddybning af problematikken vil jeg henvise til administrationens svar, som er 
vedlagt mit brev her som bilag. 
 
Med venlig hilsen 
 

 
Sophie Hæstorp Andersen 
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